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WO.0012.8.9.2018  
P r o t o k ó ł 

z posiedzenia Komisji Samorządności, Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 
Rady Miasta Starogard Gd. odbytego w dniu 27.11.2018 r. 

 
Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 
1. Pan Jan Strzelczyk   - przewodniczący Komisji 
2. Pan Kazimierz Konkel   - członek  
3. Pan Sebastian Kucharczyk  - członek  
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Pan Zbigniew Toporowski  - Sekretarz Miasta 
2. Pani Ewa Kendzierska-Błyskal  - Skarbnik Miasta 
3. Pani Beata Tkaczyk-Kurkowska  - Naczelnik WSO 
4. Pani Sylwia Ossowska   - Pełnom. PM ds.OPDiM  
5. Pan Jarosław Cysarczyk   - Komendant Straży Miejskiej 
6. Pan Janusz Karczyński   - Naczelnik Wydz. Techniczno-Inwest. 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miasta. 
4. Zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2019. 
5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia Komisji.  
 
Ad. pkt 1 
Pan Jan Strzelczyk – otworzył posiedzenie Komisji. Przywitał członków Komisji oraz przy-
byłych gości. 
Stwierdził prawomocność posiedzenia. 
 
Ad. pkt 2 
Pan Jan Strzelczyk - przedstawił proponowany porządek posiedzenia Komisji. Członkowie 
Komisji nie zgłosili uwag do porządku obrad i przyjęli go jednogłośnie (3 głosami – za). 
 
Ad. pkt 3 
Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miasta. 
1) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Gminy Miejskiej 

Starogard Gdański 
Pan Zbigniew Toporowski – Sekretarz Miasta – poinformował, że próbowano wprowadzić 
zmiany do statutu już w miesiącu wrześniu, ale ze względu na wnioski, które padły podczas 
sesji uchwały wówczas nie podjęto i obecnie przygotowano projekt uchwały w tej sprawie. 
Wyjaśnił, że zmiany w statucie wynikają z faktu, że przy okazji zmian w ordynacji wyborczej 
wprowadzone zostały również zmiany w ustawie o samorządzie gminnym. W projekcie 
uchwały zostały ujęte tylko te zmiany, które muszą być uwzględnione w statucie. Zapisy, 
które mogą być stosowane bezpośrednio z ustawy nie znalazły się w projekcie uchwały. Pro-
blemem dla osób, które zabrały głos w czasie wrześniowej sesji była kwestia zdjęcia z po-
rządku sesji dwóch punktów dotyczących zadawania pytań i udzielania odpowiedzi na pytania 
i interpelacje, jako punktów obowiązkowych na każdej sesji. Zacytował fragment ustawy, z 
którego wynika ta sytuacja – art. 24 ust. 6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym: 
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„6. Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazu-
je je niezwłocznie wójtowi. Wójt, lub osoba przez niego wyznaczona, jest zobowiązana udzie-
lić odpowiedzi na piśmie nie później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub 
zapytania.  
7. Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana jest do publicznej wia-
domości poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie in-
ternetowej gminy, oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.” 
Zauważył, że zatem ustawodawca określił tok postępowania z zapytaniami i interpelacjami, a 
nie urząd wymyślił sobie wygodne dla siebie rzeczy. 
Dodał, iż w związku z uwagami, jakie padły wówczas na sesji, w projekcie uchwały proponu-
je się obecnie nieco inny zapis dot. § 45 statutu. Wykreślony miałby być ust. 5 i 6, a ust. 7 
otrzymałby brzmienie: 
„7) wolne wnioski i informacje, w tym zapoznanie z treścią pytań i interpelacji złożonych przez rad-
nych.”  
Oznacza to, że w tym punkcie pani Przewodnicząca Rady lub ktoś w jej imieniu będzie zapo-
znawać radnych z treścią pytań, które zostały zadane pomiędzy sesjami lub na sesji. Zapyta-
nia mogą być bowiem składane w każdym czasie. Do tej pory były one składane głównie w 
trakcie sesji. Procedura sprowadzała się do odczytania pytań, potem było 14 lub 21 dni na 
udzielenie odpowiedzi. W tej chwili ustawodawca poszedł jak gdyby na rękę zadającym pyta-
nia, bo będzie je można składać na piśmie na ręce wójta przez cały czas, o czym radni będą 
informowani zarówno w BIP, jak i w czasie tego punktu na sesji.  
Następnie omówił szczegółowo niektóre zmiany ustawowe oraz zmiany proponowane do za-
mieszczenia w Statucie Gminy, które dotyczą: 
1) raportu o stanie gminy – musi być składany radzie gminy każdego roku do dnia 31 maja. 

O szczegółowości tego raportu będzie decydowała rada w odrębnej uchwale, którą będzie 
procedowała po wejściu w życie zmian do statutu. Jest to bardzo ważna sprawa, ponieważ 
raport ten będzie nie tylko składany, ale również będzie oceniany. Podczas sesji w debacie 
nad raportem o stanie miasta głos będą mogli zabierać mieszkańcy, którzy uprzednio zbio-
rą 50 podpisów. Rolą przewodniczącego będzie określenie kolejności zabierania głosu 
przez mieszkańców. Nad tym raportem rada będzie głosować, nie później niż na sesji, któ-
ra jest związana z absolutorium. Nie przyjęcie raportu o stanie gminy w dwóch kolejnych 
latach powoduje wszczęcie procedury odwołania prezydenta miasta; 

2) nowej obowiązkowej komisji – Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja ta będzie 
działała w miarę potrzeby.  Zasady i tryb działania Komisji Skarg zostały zdefiniowane w 
odrębnym rozdziale statutu. Jeżeli mieszkaniec złoży skargę to na pewno przewodniczący 
Rady skieruje ją do tej komisji, która będzie musiała w odpowiednim czasie zająć się tą 
sprawą i dać swoją ocenę sytuacji. Taka sama rola tej komisji będzie w przypadku złoże-
nia przez mieszkańców petycji lub wniosku; 

3) sposobu dostarczania materiałów na sesję – w momencie wejścia w życie poprawek do 
statutu radni będą otrzymywać materiały w wersji elektronicznej. Tylko w sytuacji jeśli 
zawiodą środki komunikacji elektronicznej radni otrzymają materiały w wersji papiero-
wej. Jeśli ktoś uzna, że nie jest w stanie obsługiwać urządzeń elektronicznych, to w dro-
dze wyjątku, otrzymywać będzie tradycyjnie wersję papierową. Termin 7 dniowy na do-
starczenie materiałów, poza sesjami zwoływanymi na wniosek, pozostaje bez zmian; 

4) sposobu udzielania odpowiedzi na interpelacje radnych – zmienia się czas na odpowiedź z 
21 na 14 dni. Został on ustawowo zrównany z czasem na udzielenie odpowiedziami na 
zapytania radnych – tj. 14 dni od dostarczenia Prezydentowi Miasta; 

5) budżetu obywatelskiego, który jako obowiązek nakłada ustawa – przypomniał, że 
w naszym mieście budżet obywatelski funkcjonuje już od kilku lat, obecnie zapisy na ten 
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temat zostaną wpisane do Statutu, z tym że szczegóły dotyczące tych zagadnień będą w 
odrębnej uchwale Rady. 

Poinformował, że proponowane obecnie zmiany do uchwały w sprawie uchwalenia statutu 
Gminy Miejskiej Starogard Gdański wejdą w życie po upływie 14 dni od dnia opublikowania 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Jeśli wszystko będzie dobrze to praw-
dopodobnie w połowie stycznia będzie można mówić, że statut został zmieniony i na najbliż-
szej, kolejnej sesji będzie można przyjąć jego tekst jednolity, by można było wygodnie korzy-
stać ze statutu.  
Kończąc zapytał, czy są pytania dot. projektu uchwały. 
Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Opinia Komisji – Komisja w głosowaniu jednogłośnie (3 głosami – za) pozytywnie zaopi-
niowała projekt uchwały. 
 
2) projekt uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Miejskiej Starogard Gdański z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w ustawie o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019” 

Pani Sylwia Ossowska – Pełnomocnik Prezydent Miasta ds. Organizacji Pozarządo-
wych, Dzieci i Młodzieży – omówiła projekt uchwały. Poinformował, że projekt został skon-
sultowany, kilka tygodni był opublikowany na stronie internetowej miasta. Wpłynęło 10 
uwag. Wszystkie zostały zaakceptowane, niektóre przerzucone na rok przyszły, ale w więk-
szości zostały przyjęte do treści tego programu.  
Powiedziała, że chętnie odpowie na pytania radnych.  
Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Opinia Komisji – Komisja w głosowaniu jednogłośnie (3 głosami – za) pozytywnie zaopi-
niowała projekt uchwały. 
 
Ad. pkt 4 
Zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2019. 
Pan Jan Strzelczyk – przypomniał, że Komisję dotyczy część budżetu tj. Dział 754 - Bezpie-
czeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa. 
Pani Ewa Kendzierska-Błyskal – Skarbnik Miasta – omówiła ogólnie projekt budżetu na 
rok 2019 informując, że planowane dochody - 219.196 tys. zł, planowane wydatki – 218.996 
tys. zł, dochody własne – 121 mln zł, dotacje – 55 mln zł, subwencje - 42 mln zł, pozyskane  
środki unijne  na realizację projektów majątkowych -  10.113 tys. zł, dotacje od Wojewody 
łącznie 52.751.190 zł, subwencja oświatowa, wyrównawcza i równoważąca – razem 42.147 
tys. zł. 
Poinformowała, że Prezydent Miasta zamroził stawki podatkowe na rok 2019. Dodała, że za-
mrożenie obowiązuje już od roku 2016.  
Po stronie wydatków bieżących zaplanowano spłatę odsetek od zaciągniętych kredytów na 
kwotę 3.413 tys. zł, poręczenie Starego Lasu – 2.336 tys. zł, rezerwę ogólną – 1.538 tys. zł, 
rezerwę celową – 561 tys. zł. 
Wydatki majątkowe zaplanowano na poziomie 42.425 tys. zł, których źródłem finansowania 
będą środki samorządowe własne w wysokości 26 mln zł, pozyskane środki unijne na poziomie 
10.628 tys. zł, dofinansowanie z BGK – 1.504 tys. zł.  
Poinformowała, że miasto planuje zaciągnąć w przyszłym roku kredyt w kwocie 9,8 mln zł 
i jednocześnie spłacić kredyt w kwocie 10 mln zł. Zadłużenie miasta na dzień 31 grudnia bę-
dzie wynosiło 70.377 tys. zł. Jest to poziom, który w 100% spełnia oczekiwania art. 243 ustawy 
o finansach publicznych.  
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Następnie omówiła planowane na rok 2019 wydatki w Dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona przeciwpożarowa, w którym planowane wydatki wynoszą 0,8 % ogółu wydatków, tj. 
1.813.131 zł. Wydatki przeznaczone są na: 
1) Ochotnicze Straże Pożarne 123.249 zł, 
2) Obrona Cywilna 23.000 zł, 
3) Straż Miejska 1.658.782 zł, 
4) Komendy Wojewódzkie Policji (nagrody dla policjantów) 8.100 zł. 
Dodała, że w dziale 750 – Administracja publiczna zaplanowane są m.in. wydatki związane z 
urzędami gmin – kwota 13 mln zł, urzędem wojewódzkim – 1.425 tys. zł oraz rady gmin – 
304 tys. zł.  
Pan Jan Strzelczyk – zapytał o wydatki na zakup usług remontowych, które mają dotyczyć 
Straży Miejskiej.  
Pan Zbigniew Toporowski – wyjaśnił, że dotyczy to wydatków, jakie będą poniesione na 
wyremontowanie pomieszczeń przy ul. Mickiewicza, jakie w najbliższym czasie opuści Straż 
Miejska przenosząc się do swojej nowej siedziby. 
Pan Jarosław Cysarczyk – powiedział, że wkrótce będzie chciał zaprosić Komisję do nowej 
siedziby Straży Miejskiej przy ul. Kolejowej.  
Pan Sebastian Kucharczyk – nawiązując do informacji na temat kwoty zabezpieczonej w 
projekcie budżetu na nagrody dla policjantów uważa, że warto byłoby też pamiętać o nagra-
dzaniu strażaków.  
Pan Zbigniew Toporowski – wyjaśnił, że od roku 2019 na podstawie uchwały Rady Miasta 
podjętej wiosną 2018 roku będą przyznawane nagrody dla trzech służb mundurowych tj. dla 
policjantów, strażaków PSP i strażaków OSP. Regulaminy przyznawania nagród stworzyły 
poszczególne jednostki. Nagrody będą wręczane przy okazji świąt poszczególnych służb. 
Opinia Komisji: po zapoznaniu się z projektem budżetu Gminy Miejskiej Starogard Gdański 
na rok 2019 – w części dot. Działu 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoża-
rowa Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków do projektu budżetu Gminy Miejskiej na rok 
2019 i w części dot. Działu 754 – zaopiniowała go pozytywnie (za - 3 głosy, przeciw – 0 gło-
sów, wstrzymujących – 0 głosów). 
 
Ad. pkt 5 
Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
Pan Jarosław Cysarczyk – przekazał członkom Komisji swój numer telefonu do bezpośred-
nich kontaktów i przekazywania na bieżąco uwag. 
 
Ad. pkt 6 
Pan Jan Strzelczyk – po wyczerpaniu porządku obrad zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 
 
 
 
Protokolant                                                                     Przewodniczący Komisji 
 
A. Kręczkowska                                                                     Jan Strzelczyk 
 
 


